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Reactienota Begroting Metropoolregio 2017, versie 15 juni 2016    
  
  
  
  
  

  
De Begroting Metropoolregio 2017 is door de volgende 
gemeenteraden nog niet behandeld:   
  
Son en Breugel (16 juni)  
  
Indien nog geen formele reactie is ontvangen, is de concept-reactie opgenomen.    
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Gemeentelijke reacties op de Begroting Metropoolregio 2017 (verzonden 16 
maart)   
  
Gemeente   
  

  
Reactie   

  
Antwoord  

Asten   Akkoord - Raad 31 mei 2016      
Bergeijk   Akkoord - Raad 2 juni 2016     
Best                  Br 19-5  Akkoord - Raad mei 2016    
Bladel  Akkoord - Raad 26 mei 2016    
Cranendonck    Br 31-5  Akkoord - Raad 17 mei 2016    
  De Begroting geeft geen duidelijk beeld over eventuele extra 

kosten (bovenop gemeentelijke bijdrage Metropoolregio), die  de 
gemeente in 2017 mag verwachten voor de voorgenomen 
herziening van het Stimuleringsfonds, de bijdrage v an 
Brainport en de doorontwikkeling van eventuele 
gesprekstafels .   

De Begroting gaat uit van vigerend beleid. Zaken waarover nog 
geen besluitvorming heeft plaatsgevonden worden in een later 
stadium middels begrotingswijziging aangepast.  
Voor Brainport Development zal het Algemeen Bestuur in de 
vergadering van 29 juni a.s. een voorstel behandelen.   

  De Begroting geeft geen duidelijk beeld waarom bepaalde kosten 
in de werkplaatsen  afwijken van vorig jaar. Graag inzicht waar 
‘extra gelden’ op worden ingezet.   

In paragraaf 4.2 Toelichting op overzicht Lasten en baten treft u 
een toelichting op de afwijkingen aan ten opzichte van de 
Begroting 2015.  

Deurne   Akkoord - Raad 14 juni 2016      
  Claims   

In de concept-Begroting is aangegeven dat de zaak tussen Attero 
en de Brabantse gewesten over de garantieplicht van aanlevering 
van brandbaar restafval inmiddels is behandeld door het  
Nederlands Arbitrage Instituut. De uitspraak was in het voordeel 
van de gewesten, maar is inmiddels door Attero aan het 
Gerechtshof voorgelegd ter vernietiging.  
Hiermee is het risico op een claim aan het adres van de 
Metropoolregio nog niet volledig verdwenen. De Raad verzoekt 
de Metropoolregio dan ook dringend de Begroting 2017 hierop 
aan te passen.   

Inderdaad heeft Attero het vonnis van het NAI ter vernietiging 
voorgelegd aan de Rechtbank. De paragraaf 
weerstandsvermogen en de aanbiedingsbrief behorend bij de 
concept-  Begroting 2017 zal hierop worden aangepast.  
Wel wijzen wij er op dat het risico uiteindelijk door de gemeenten 
wordt gelopen. In het ambtelijk overleg Hoofden Financiën van  19 
april 2015 heeft de Metropoolregio er op aangedrongen dit op te 
nemen in de risicoparagraaf van elke individuele gemeente.    

  Stijging aantal fte’s   
De stijging van het aantal fte’s personeel binnen de  

In 2016 is wat fte betreft de werkelijke bezetting opgenomen. Dit 
is exclusief vacatureruimte. In 2017 is de formatie weergegeven.  
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 Metropoolregio is onduidelijk. Waardoor wordt dit veroorzaakt, 
terwijl de organisatie in een proces van personele afbouw zit?   
In totaal stijgt het aantal fte’s met slechts 0,4, maar binnen de 
Metropoolregio is een stijging zichtbaar van 1,6 fte.  
Het is voor de Raad onduidelijk, waardoor deze stijging wordt 
veroorzaakt.  

Om het vergelijkbaar te maken zal ook voor 2016 de formatie 
worden opgenomen. Dit betekent 22,3 fte.  
T.o.v. 2017 leidt dit tot een stijging van 0,8 fte. Het betreft hier de 
inzet van de GGA coördinator Mobiliteit welke op, verzoek van de 
Provincie, bij de Metropoolregio is gestald. De Provincie draagt 
jaarlijks € 20.000  bij in de loonkosten, de rest wordt gedekt 
binnen de bestaande formatie. E.e.a. leidt dus niet tot een stijging 
van de inwonerbijdrage.    

  Nieuwe taken   
Uitbreiding van de bekostiging van bestaande taken of 
toevoeging van nieuwe taken moet via de daarover afgesproken 
procedure lopen.   
In de regio lopen op dit moment een aantal initiatieven, die 
mogelijk leiden toe een beperkte taakuitbreiding voor de 
Metropoolregio. De Regionale Agenda biedt ruimte voor 
flexibiliteit en meebewegen met nieuwe ontwikkelingen. Hierover 
is wel uitdrukkelijk afgesproken dat gemeenteraden voorafgaand 
aan de taakuitbreiding worden geconsulteerd.   
De raad benadrukt het van groot belang te vinden dat de 
afgesproken procedure hiervoor wordt gevolgd.   

Als bijlage bij het Werkprogramma 2016 is de procedure 
beschreven, die we volgen als nieuwe thema’s aan de orde 
worden gesteld. Het Werkprogramma is te vinden via 
http://metropoolregioeindhoven.nl/wat/wat-doet-demetropoolregio-
eindhoven/werkprogramma-2016  

  Voorziening Reorganisatie SRE   
De meest actuele stand van zaken van de voorziening 
Reorganisatie SRE is op dit moment nog niet duidelijk. Deze 
wordt pas duidelijk bij vaststelling van de Jaarrekening 2015.  Bij 
de laatste beoordeling van de hoogte van de voorziening bleek 
dat de voorziening tot en met 2016 toereikend is. Mogelijk moet 
de voorziening voor 2017 en verder worden opgehoogd. 
Afhankelijk van het resultaat van de Jaarrekening (ten tijde van 
de voorbereiding van dit voorstel nog niet bekend) is er 
financiële ruimte om binnen de eigen (Metropoolregio-) middelen 
een aanvullend bedrag te storten in de voorziening.  Als de 
Jaarrekening 2015 hier geen ruimte voor biedt, moeten de 21 
regiogemeenten mogelijk een aanvullende bijdrage betalen om 
de voorziening aan te vullen.   
De Raad wil op basis van de ontwikkelingen in de Jaarrekening 
2015 actief geïnformeerd worden over de stand van zaken.   

De stand van de voorziening bij de Jaarrekening 2015 bedraagt  
€ 4,3 miljoen. Deze stand is door de Accountant als voldoende 
beoordeeld om de verplichtingen t/m 2021 af te dekken. Wel 
wordt in de voorziening rekening gehouden met een jaarlijkse 
taakstellende afbouw van 20% van 10,2 fte.  
Voor een uitgebreide toelichting verwijzen wij u naar het  
voorstel van het Algemeen Bestuur voor de vaststelling van de 
Jaarrekening 2015 van de Metropoolregio Eindhoven.  
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  Hoogte Algemene Reserve   
De Algemene Reserve heeft op basis van de gemaakte 
afspraken een ondergrens van € 700.000 en een bovengrens  
van € 900.000. De hoogte van de Algemene Reserve van de 
Metropoolregio is op dit moment € 1.073.000.   
Zeker gezien de zeer beperkte risico’s constateert de Raad dat 
de Algemene Reserve erg groot is. De Raad verzoekt dan ook 
het surplus naar rato terug te betalen aan de 21 regiogemeenten.  

De spelregels voor wat de onder- en bovengrens van de 
Algemene Reserve betreft liggen vast in de nota Reserves en 
voorzieningen. Als bijvoorbeeld de taakstellende afbouw van het 
boventallig personeel niet wordt gehaald dan wordt een maximaal 
risico gelopen van circa € 1,8 miljoen. Dit komt bovenop het risico 
voor de reguliere bedrijfsvoering.  
Niet op begrotingsbasis, maar bij het opstellen van de  
Jaarrekening wordt beoordeeld of het maximum van de  
Algemene Reserve wordt overschreden. Bij de winstbestemming 
Jaarrekening 2015 zal het Algemeen Bestuur worden voorgesteld 
wat te doen met een overschot.  

Eersel   Akkoord - Raad 31 mei 2016     
  Reserve positie   

De reservepositie van de Metropoolregio, als verbonden partij, 
dient tot het absolute minimum te worden beperkt (bij voorkeur 
nul). De Raad verzoekt de Metropoolregio hiervoor concrete 
voorstellen te doen.  

Conform vigerend beleid komt de (motivatie van) de hoogte van 
de reserves en voorzieningen aan de orde bij de behandeling 
van de concept-Jaarrekening 2015 in het Algemeen Bestuur van  
29 juni 2016.  
Op het moment van vaststellen van de Jaarrekening is er goed 
zicht op de factoren, die een rol spelen bij de bepaling van de 
hoogte van reserves en voorzieningen.  

Eindhoven          Br 3-6  Akkoord - Raad 31 mei 2016    
  Blijvend aandacht voor betrokkenheid van de 

gemeenteraden  

De afgelopen periode zijn betekenisvolle stappen gezet in  de 
ontwikkeling van de Metropoolregio Eindhoven naar de 
vernieuwende, flexibele samenwerking die bij de oprichting voor 
ogen stond. De Raad blijft daar graag bij betrokken, de 
instelling van de Raadstafel21 en de organisatie van de eerste 
raadsledenbijeenkomsten juicht de Raad dan ook toe. De Raad 
vraagt in dit kader ook aandacht voor het adequaat betrekken 
van de raden bij de voorbereiding en uitvoering van de 
evaluatie per 1 januari 2017.  

De voorzitter van de Raadstafel21, Ton Dijkmans, maakt deel uit 
van de bestuurlijke werkgroep die de onderzoeksvraagstelling en 
het plan van aanpak voor de evaluatie voorbereidt. Op 29 juni a.s. 
wordt het (concept-)plan van aanpak, inclusief 
onderzoeksvraagstelling, aan het Regionaal Platform 
gepresenteerd. Vervolgens wordt de onderzoeksvraagstelling en 
het plan van aanpak ter consultatie aan de gemeenteraden 
voorgelegd.  

  Maximaal sturen op het minimaliseren van (personele ) 
frictiekosten voor gemeenten   
Evenals vorig jaar vraagt de Raad blijvende aandacht voor het 
minimaliseren van de risico’s op de frictiekosten.  

Om er voor te zorgen dat de bovenformatieve situatie van 
medewerkers zo beperkt mogelijk is, worden verschillende 
instrumenten ingezet.  
 -  Een mobiliteitsbureau en een werving- en selectiebureau zijn  
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  specifiek ingezet voor actieve jobsearching.  
- Per medewerker die boventallig is, is  een mobiliteitsplan 

opgesteld en wordt per drie maanden een voortgangsgesprek 
gevoerd.  

- Er zijn (meerjarige) detacheringsafspraken gemaakt met o.a. 
gemeente, Provincie en adviesbureaus.  

- Eind oktober 2015 heeft er overleg plaatsgevonden met de 
kring van gemeentesecretarissen over de brief van het 
Dagelijks Bestuur en overname van medewerkers. Vacatures 
en tijdelijke opdrachten worden met elkaar gedeeld.  

Geldrop-Mierlo   Akkoord - Raad 30 mei 2016      
Gemert-Bakel     Br 8-6  Niet akkoord verhoging inwonerbijdrage - Raad  31 mei 2016     
  Evaluatie   

Op 2 februari 2015 heeft op ons verzoek een gesprek 
plaatsgevonden met het SRE, vertegenwoordigd door   
P. Blanksma en J. Wiggers. De Raad was vertegenwoordigd door 
de raadsleden H. Verkampen, J. Vogels, P. Mastenbroek en de 
griffier P. van Boxtel.   
Dit overleg is georganiseerd, omdat de Raad twijfels had over 
deelname aan de nieuwe GR-MRE. Derhalve zijn tijdens dat 
gesprek afspraken gemaakt op basis waarvan de Raad heeft 
besloten om deel te nemen. Een van de gemaakte afspraken was 
om een evaluatie MRE te organiseren binnen één jaar na datum 
overleg.   
De Raad constateert dat deze afspraak niet is nagekomen, 
hierover is de Raad teleurgesteld.  

Op verzoek is op 11 mei jl. vanuit de Metropoolregio in de 
Raadscommissie AFV van Gemert-Bakel een presentatie 
gegeven over de evaluatie, die uitgevoerd gaat worden van de 
bestuurlijke samenwerking binnen de Metropoolregio Eindhoven. 
Vanuit de Raadscommissie werd aangegeven dat ervan uit werd  
gegaan dat binnen één jaar na de start al een evaluatie  zou 
worden uitgevoerd, waarin specifiek de resultaten voor 
Gemert-Bakel zouden worden benoemd. Conform de 
Gemeenschappelijke Regeling is echter besloten om een 
uitgebreide evaluatie te plannen per 1 januari 2017, omdat  
dan pas goed beoordeeld kan worden hoe de 
samenwerking daadwerkelijk ‘werkt’.   
Samen met een werkgroep van bestuurders uit de regio is nu 
gestart met de voorbereiding hiervan, zodat de goede vragen 
worden gesteld en het proces goed wordt georganiseerd. 
Tussentijds wordt wel al de vinger aan de pols gehouden. Er 
hebben gesprekken plaatsgevonden met alle burgemeesters en 
de gemeentesecretarissen. In het Werkprogramma 2016 zijn de 
opdrachten voor de bestuurlijke werkplaatsen bijgesteld, op basis 
van de ervaringen tot dan toe en de nieuwe uitdagingen en 
kansen op de betreffende thema’s.   

 

  In het Jaaroverzicht over 2015 zijn de resultaten per werkplaats 
weergegeven. Voor de raadsleden van Gemert-Bakel is een 
aanvullende notitie opgesteld, waarin de focus is gelegd op de 
resultaten voor deze gemeente.   
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  Inwonerbijdrage  

De reden van de evaluatie was om te kunnen bepalen wat de 
meerwaarde is van de transformatie naar Metropoolregio. Nu de 
evaluatie niet gereed is hebben we ons hierover geen mening 
kunnen vormen. Dat is de reden dat de Raad nu niet akkoord kan 
gaan met de verhoging van de inwonerbijdrage.  

In de Begroting 2017 is de inwonerbijdrage niet opgehoogd  
als gevolg van uitbreiding van taken. Wel is na vele jaren  de 
Begroting weer geïndexeerd voor de lonen, waarbij 
prijscompensatie achterwege is gebleven.  
Deze verhoging van de inwonerbijdrage met 2,07% is door  het 
Algemeen Bestuur vastgesteld op 16 december 2015 
(agendapunt 7 Vaststelling uitgangspunten 
Programmabegroting 2017 Metropoolregio).  

  De Begroting is toegespitst op de taakvelden uit de Regionale 
Agenda 2015-2018. In de Begroting is de verhoging van de 
inwonerbijdrage voor Brainport in opgenomen. Het is de 
bedoeling dit via een begrotingswijziging te gaan doen, naar  
ons idee een onlogische volgorde.   

De Begroting gaat uit van vigerend beleid. Zaken waarover nog 
geen besluitvorming heeft plaatsgevonden worden in een later 
stadium middels begrotingswijziging aangepast.  
Voor Brainport Development zal het Algemeen Bestuur in de  
vergadering van 29 juni a.s. een voorstel behandelen. 
Procedureel is het inderdaad mooier alle zaken nog in de 
primitieve begroting op te nemen. In de tijd gezien was het niet 
haalbaar het voorstel voor Brainport enkele maanden eerder te 
behandelen.  

  De Raad kan de toename van de inwonerbijdrage bovendien niet 
rijmen met eerder gemaakte afspraken. Immers bij de overgang 
van SRE naar Metropoolregio is afgesproken dat de  
inwonerbijdrage in de meerjarenraming zal dalen (van circa € 13 
naar circa € 9).   
Tot verbazing van de Raad gaat de bijdrage nu weer stijgen naar  
€ 9,87 per inwoner. De Raad kan instemmen met een 
inwonerbijdrage van afgerond € 9,20 per inwoner, maar niet met 
een stijging naar € 9,87 per inwoner. Dit is in strijd me de 
afspraken, die zijn gemaakt bij de start van de nieuwe  
Gemeenschappelijke Regeling Metropoolregio in februari 2015.  

Op blz. 8 in de Begroting ziet u het verloop van de gemeentelijke 
bijdragen vanaf het jaar 2010. De bijdrage van de Metropoolregio 
daalt hierbij van € 16,25 naar € 9,30. De bijdrage van het 
Regionaal Historisch Centrum daalt van € 5,27 naar € 3,83. 
Beide dalingen zijn het gevolg van het succesvol uitvoeren van 
het geaccordeerde Transformatieplan Metropoolregio en het 
geaccordeerde Bedrijfsplan van het Regionaal Historisch 
Centrum.  
In de primaire Begroting 2017 (dus exclusief verhoging Brainport  
Development) stijgt de inwonerbijdrage naar € 9,30.  
Deze verhoging is direct terug te leiden naar de indexering met 
2,07% van de algemene inwonerbijdrage (besluit Algemeen 
Bestuur, nr. 7 van 16 december 2015).  

 

  De extra bijdrage voor Brainport Development staat los van 
eerder gemaakte afspraken inzake de inwonerbijdrage. Het 
Algemeen Bestuur zal in een separaat voorstel besluiten over 
deze extra bijdrage.  
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  Voorziening en Algemene Reserve   
Bij vaststelling van de Jaarrekening 2015 zal de actuele stand 
van zaken van de voorziening Reorganisatie SRE duidelijk 
worden.  
Bij de laatste beoordeling is gebleken dat de voorziening tot en 
met 2016 toereikend is. Vooralsnog gaat de Raad hiervan uit. 
De Raad verzoekt op basis van de ontwikkelingen in de  
Jaarrekening 2015 actief geïnformeerd te worden over de stand 
van zaken.  
De Algemene Reserve heeft op basis van de gemaakte 
afspraken een ondergrens van € 700.000 en een bovengrens  
van € 900.000. De hoogte van de Algemene Reserve van de 
Metropoolregio is op dit moment € 1.073.000.   
Gelet op de beperkte risico’s kan worden geconstateerd dat de 
Algemene Reserve aan de hoge kant is.   

Voorziening   
De stand van de Voorziening bij de Jaarrekening 2015 bedraagt  
€ 4,3 miljoen. Deze stand is door de Accountant als voldoende 
beoordeeld om de verplichtingen t/m 2021 af te dekken. Wel 
wordt in de Voorziening rekening gehouden met een jaarlijkse 
taakstellende afbouw van 20% van 10,2 fte.  
  
Algemene reserve  

De spelregels voor de onder- en bovengrens van de Algemene 
Reserve liggen vast in de nota Reserves en voorzieningen en 
worden mede bepaald door te lopen risico’s.  
Als bijvoorbeeld de taakstellende afbouw van het boventallig 
personeel niet wordt gehaald dan wordt een maximaal risico 
gelopen van circa € 1,8 miljoen. Dit komt bovenop het risico voor 
de reguliere bedrijfsvoering.  
Niet op begrotingsbasis, maar bij het opstellen van de  
Jaarrekening wordt beoordeeld of het maximum van de  
Algemene Reserve wordt overschreden. Bij de winstbestemming 
Jaarrekening 2015 zal het Algemeen Bestuur worden voorgesteld 
wat te doen met het overschot.  

Heeze-Leende  Akkoord - Raad 23 mei 2016     
Helmond             Br 8-6  Akkoord (financieel) - Raad 2 juni 2016     
  Regionaal Historisch Centrum    

Ten aanzien van de personele inzet bij het RHCe blijft de Raad 
aandacht vragen zoveel als mogelijk gebruik te maken van social 
return.  

Er is sprake van een lage mobiliteit bij het Regionaal Historisch 
Centrum. Social return wordt daarom meegenomen bij het 
uitbesteden van (bulk)werkzaamheden.     
  

  Weerstandsvermogen   
Bij de Jaarrekening 2015 beoordeelt de Metropoolregio de 
risico’s (voorziening Reorganisatie SRE) en zo nodig actualiseert 
de Metropoolregio de hoogte van de voorziening. De Raad neemt 
hiervan kennis en zal deze ontwikkeling blijven volgen.   

De stand van de Voorziening bij de Jaarrekening 2015 bedraagt   
€ 4,3 miljoen. Deze stand is door de Accountant als voldoende 
beoordeeld om de verplichtingen t/m 2021 af te dekken. Wel 
wordt in de voorziening rekening gehouden met een jaarlijkse 
taakstellende afbouw van 20% van 10,2 fte.  

 

  Economie   
Het aandeel programmakosten economie is erg hoog (€ 7,8 mln.) 
Dit betreft met name het Stimuleringsfonds en de bijdrage aan 
Brainport Development. Deze laatste betreft de bijdragen van de 
21 regiogemeenten én de 4 aandeelhoudende gemeenten.   
De Raad verzoekt u dit laatste beter tot uitdrukking te brengen.   

Bij het opstellen van een volgende begroting zal bekeken hoe dit 
beter tot uitdrukking gebracht kan worden.  
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  Het economische accent legt een verantwoordelijkheid bij de 
economische werkplaatsen. Met name de Werkplaats 
Economische Strategie heeft een coördinerende rol in het 
verbinden van lokale en subregionale agenda’s met de 
Brainportstrategie.   
Vraag van de Raad is of de economische werkplaatsen 
voldoende zijn toegerust om de coördinerende rol goed te 
vervullen. De Raad denkt daarover graag mee.   

In het Meerjarenplan 2017-2020 van Brainport wordt stevig 
ingezet op het mee ontwikkelen en het versterken van 
verbindingen met de economische agenda’s in de subregio’s. 
Hieruit voortvloeiend kan ook sneller ingespeeld worden op 
vragen van bedrijven en gemeenten in de subregio’s.  Iedere 
partij die kan bijdragen aan snel kunnen verbinden en adresseren 
van de vragen is welkom en nodig. Dit alles in de gedachtegang 
van de triple helix samenwerking.  

  De programmamiddelen bij de overige werkplaatsen zijn in 
vergelijking met Economie beperkt. Dit past bij de strategische 
functie van deze werkplaatsen. Het blijft van belang dat de 
samenwerking in de Metropoolregio van toegevoegde waarde is. 
De Raad pleit daarom eens te meer focus te houden op de 
thema’s economie, ruimte en mobiliteit.   

Geen aanvullingen.  
  

  Goed bestuur   
De Raad vraagt ook aandacht voor de ontwikkelingen op het 
terrein van goed bestuur.  
De Raad onderkent dat een deel van de gemeentelijke taak  
wordt uitgevoerd door het openbaar lichaam Metropoolregio.  In 
financieel opzicht is sprake van een aanzienlijke 
vermogensoverdracht. In bestuurlijk opzicht wordt terecht de eis 
gesteld dat de taakuitvoering efficiënt, effectief en transparant 
gebeurt en dat vertegenwoordigers in het Algemeen Bestuur 
verantwoording afleggen aan de eigen gemeenteraden. Als de 
governance in control is, zijn ook de bestuurlijke, financiële en 
juridische risico’s te overzien en beheersbaar.   
Om die reden heeft de Raad instrumenten benoemd aan de hand 
waarvan getoetst kan worden hoe het staat met de governance 
bij de Metropoolregio. De Raad stelt het op prijs als de 
Metropoolregio alle deelnemers aan de Gemeenschappelijke  

Goed openbaar bestuur is ook voor de Metropoolregio   
Eindhoven een belangrijk uitgangspunt. Een efficiënte, effectieve  
en transparante taakuitvoering is daarbij een belangrijk aspect, 
waarvoor bij de Metropoolregio continu aandacht is.   
De Metropoolregio zal alle deelnemers aan de  
Gemeenschappelijke Regeling uiterlijk bij de aanbieding van  
de Jaarrekening 2016 informeren over instrumenten, die de 
Metropoolregio inzet om te voldoen aan de eisen van goed 
bestuur.   
  
  

 

 Regeling uiterlijk bij de aanbieding van de Jaarrekening 2016 
informeert over welke instrumenten de Metropoolregio inzet  om 
te voldoen aan de eisen van goed bestuur. Uiteraard is 
bovenstaande ook van toepassing op onder uw 
verantwoordelijkheid opererende Bestuurscommissie RHCe.  

 

  Evaluatie   
De Raad ziet met belangstelling de procesbeschrijving van de 
evaluatie tegemoet. De Raad stelt het op prijs dat deze evaluatie 
zo spoedig mogelijk uitgevoerd wordt.   

De eerste stap in het evaluatieproces is de onderzoeks-  
vraagstelling. Deze wordt behandeld in het Algemeen Bestuur 
van 29 juni. Vervolgens worden de deelnemende gemeenten 
hierover een reactie gevraagd.    

Laarbeek   Vooralsnog niet akkoord met uitbreiding fte’s - Raad 2 juni 2016     
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  In control   
De Raad concludeert dat de risico’s en claims van de MRE zeer 
beperkt zijn. De organisatie lijkt ‘in control’.  

  

  Stijging aantal fte’s  

De stijging van het aantal fte’s personeel binnen de MRE is 
onduidelijk. Waardoor wordt dit veroorzaakt, terwijl de 
organisatie in een proces van personele afbouw zit? In totaal 
stijgt het aantal fte’s met slechts 0,4, maar binnen de 
Metropoolregio Eindhoven is een stijging zichtbaar van 1,6 fte. 
Het is voor de Raad onduidelijk waardoor deze stijging wordt 
veroorzaakt.  
Zonder onderbouwing van de uitbreiding fte’s kunnen wij niet 
instemmen met deze voorgestelde uitbreiding.  

In 2016 is wat fte betreft de werkelijke bezetting opgenomen. Dit 
is exclusief vacatureruimte. In 2017 is de formatie weergegeven. 
Om het vergelijkbaar te maken zal ook voor 2016 de formatie 
worden opgenomen. Dit betekent 22,3 fte.  
T.o.v. 2017 leidt dit tot een stijging van 0,8 fte. Het betreft hier de 
inzet van de GGA coördinator Mobiliteit welke op, verzoek van de 
Provincie, bij de Metropoolregio is gestald. De Provincie draagt 
jaarlijks € 20.000  bij in de loonkosten, de rest wordt gedekt 
binnen de bestaande formatie. E.e.a. leidt dus niet tot een stijging 
van de inwonerbijdrage.    

  Nieuwe MRE-taken  

Uitbreiding van de bekostiging van bestaande taken of 
toevoeging van nieuwe taken moet via de daarover afgesproken 
procedure lopen. In de regio lopen op dit moment een aantal 
initiatieven die mogelijk leiden tot een beperkte taakuitbreiding 
voor de MRE. De Regionale Agenda biedt ruimte voor flexibiliteit 
en meebewegen met nieuwe ontwikkelingen. Hierover is wel 
uitdrukkelijk afgesproken dat gemeenteraden voorafgaand aan 
de taakuitbreiding worden geconsulteerd.   
De Raad benadrukt het van groot belang te vinden dat de 
afgesproken procedure hiervoor wordt gevolgd.  

Als bijlage bij het Werkprogramma 2016 is de procedure 
beschreven, die we volgen als nieuwe thema’s aan de orde 
worden gesteld. Het Werkprogramma is te vinden via 
http://metropoolregioeindhoven.nl/wat/wat-doet-demetropoolregio-
eindhoven/werkprogramma-2016  

  Voorziening Reorganisatie SRE  De stand van de Voorziening bij de Jaarrekening 2015 bedraagt  

 

 De meest actuele stand van zaken van de voorziening 
Reorganisatie SRE is op dit moment nog niet duidelijk. Deze 
wordt pas duidelijk bij vaststelling van de Jaarrekening 2015 
MRE. Bij de laatste beoordeling van de hoogte van de 
voorziening bleek dat de voorziening tot en met 2016 toereikend 
is. Afhankelijk van het resultaat van de jaarrekening (ten tijde van 
de voorbereiding van dit voorstel nog niet bekend) is er financiële 
ruimte om binnen de eigen (MRE) middelen een aanvullend 
bedrag te storten in de voorziening.   
De Raad verzoekt de Metropoolregio om de Raad op basis van 
de ontwikkelingen in de Jaarrekening 2015 actief te informeren 
over de stand van zaken.  

€ 4,3 miljoen. Deze stand is door de Accountant als voldoende 
beoordeeld om de verplichtingen t/m 2021 af te dekken. Wel 
wordt in de Voorziening rekening gehouden met een jaarlijkse 
taakstellende afbouw van 20% van 10,2 fte.  
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  Hoogte Algemene Reserve  

De Algemene Reserve heeft op basis van de gemaakte 
afspraken een ondergrens van € 700.000 en een bovengrens van 
€ 900.000. De hoogte van de Algemene Reserve van de MRE is 
op dit moment € 1.073.000.   
Gezien de beperkte risico’s constateert de Raad dat de 
Algemene Reserve aan de hoge kant is.  

Algemene reserve  

De spelregels voor de onder- en bovengrens van de Algemene 
Reserve liggen vast in de nota Reserves en voorzieningen en 
worden mede bepaald door te lopen risico’s.  
Als bijvoorbeeld de taakstellende afbouw van het boventallig 
personeel niet wordt gehaald dan wordt een maximaal risico 
gelopen van circa € 1,8 miljoen. Dit komt bovenop het risico voor 
de reguliere bedrijfsvoering.  
Niet op begrotingsbasis, maar bij het opstellen van de  
Jaarrekening wordt beoordeeld of het maximum van de  
Algemene Reserve wordt overschreden. Bij de winstbestemming 
Jaarrekening 2015 zal het Algemeen Bestuur worden voorgesteld 
wat te doen met het overschot.  

Nuenen c.a.      Br 19-5  Vooralsnog niet akkoord - Raad 12 mei 2016    
  Evaluatie bestuurlijk functioneren  

De Raad heeft met instemming kennisgenomen van de  komende 
evaluatie van het bestuurlijke functioneren van de 
Metropoolregio.   
Eerder heeft de Raad samen met vele anderen zorgen over het 
democratisch gehalte van dat functioneren kenbaar gemaakt.  
De Raad heeft geconstateerd dat die zorgen aanleiding zijn 
geweest tot de instelling van de Raadstafel21.  
De Raad is positief over de installatie van de Raad van 21. Het  
‘experiment’ verdient de tijd om tot wasdom te komen en haar rol  

Sinds de instelling in het najaar van 2015 heeft op 25 mei jl. de 
derde vergadering van de Raadstafel21 plaatsgevonden. Daarin 
merken wij dat werkenderwijs de rol en positie van de Raadstafel 
steeds meer vorm krijgt. En dat werkplaatsen ook gretig gebruik 
maken van het advies van de Raadstafel21 over het betrekken 
van de gemeenteraden.  
Ook de Raadstafel21 heeft zichzelf de tijd gegeven om te groeien 
in zijn rol. In 2017 zal de eerste evaluatie plaatsvinden. Daarin  zal 
ook zeker aandacht zijn voor de extra belasting van de 
Raadstafelleden. Op dit moment komt de Raadstafel21 vier keer  

 

 namens en naar de Raad toe te bewijzen.   
Wel spreekt de Raad zorg uit over de extra belasting die het 
lidmaatschap van de Raad van 21 van de leden vraagt. De Raad 
zal de ontwikkelingen daarom positief kritisch blijven volgen.    

per jaar fysiek bij elkaar.  

  Nieuw beleid   
De programma’s van de begrotingsvoorstellen sluiten goed aan 
op de Regionale Agenda, die bij de start van de Metropoolregio 
werd overeengekomen en vastgesteld. Zo bezien is er sprake 
van bestaand beleid.  
De Raad stelt er prijs op als raad een standpunt te kunnen 
innemen als er nieuw beleid wordt voorgesteld. Net als de 
Metropoolregio rekent de Raad de voorbereiding van voorstellen 
voor uitbreiding van de basisfinanciering van Brainport 
Development voor de periode 2017-2020 tot nieuw beleid. De 
Raad ziet de voorstellen van de Metropoolregio dan ook met 
belangstelling tegemoet.   

Als bijlage bij het Werkprogramma 2016 is de procedure 
beschreven, die we volgen als nieuwe thema’s aan de orde 
worden gesteld. Het Werkprogramma is te vinden via 
http://metropoolregioeindhoven.nl/wat/wat-doet-demetropoolregio-
eindhoven/werkprogramma-2016   
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  Gulbergen   
De Raad is teleurgesteld over de trage gang van zaken in de 
ontwikkeling van een nieuwe toekomst voor het landgoed 
Gulbergen.   

In het Algemeen Bestuur van 29 juni 2016 zullen de leden 
uitgebreid worden geïnformeerd over de stand van zaken 
Gulbergen.  
  

  Risico’s / weerstandsvermogen   
In de zienswijze op de begrotingsvoorstellen voor 2016 d.d. 31 
maart 2015 heeft de Raad bedenkingen geuit over het feit dat de 
risico’s in die Begroting niet waren gekwantificeerd. Het 
ontbreken van die kwantificering maakt het moeilijk als gemeente 
en goed risicobeleid in onze Begroting op te nemen.  
Het spijt de Raad te moeten constateren dat deze 
kwantificering in de begrotingsvoorstellen voor 2017 opnieuw 
ontbreekt.  De Raad kan daardoor vooralsnog niet instemmen 
met deze concept-Begroting.    

In de paragraaf Weerstandsvermogen en risicomanagement in  
de Begroting en Jaarrekening worden de risico’s geduid en wordt 
aangegeven welke maatregelen hiervoor worden genomen.  
Als een risico is te kwantificeren wordt er een voorziening voor 
ingesteld en vervalt het risico in de vorengenoemde paragraaf. 
Zo is er voor de reorganisatie voor boventallig personeel een 
voorziening gevormd. Het resterende risico voor de afbouw  
(jaarlijks 20 procent) bedraagt maximaal € 1,8 miljoen en  dient 
door de Algemene Reserve Metropoolregio te worden 
opgevangen. Hierover wordt ons Algemeen Bestuur regulier 
geïnformeerd middels het voorstel “Stand van zaken 
reorganisatie”. Zoals door meerdere gemeenten eveneens 
opgemerkt zijn de risico’s bij de Metropoolregio amper 
aanwezig en beperken zich tot het risico van reguliere 
bedrijfsvoering, waarvoor als afdekking de Algemene Reserve 
dient.  

Oirschot              Br 7-6  Akkoord - Raad 31 mei 2016     
 

  Sociaal domein   
De Raad is van mening dat de Metropoolregio (te) weinig 
aandacht besteed aan het regiobreed optreden op het gebied van 
het sociale domein.   

In de Regionale Agenda van de Metropoolregio is het Sociaal 
domein niet opgenomen. Het oppakken van taken op dit 
beleidsgebied is afhankelijk van het commitment van de 
deelnemende gemeenten.   

Reusel-De Mierden  Br 2-6  Akkoord - Raad 24 mei 2016     
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  Begrotingswijziging   
De Raad constateert dat in de Begroting 2017 de beoogde 
verhoging van de inwonerbijdrage voor Brainport niet is 
opgenomen. Het is de bedoeling dit later via een  
begrotingswijziging te gaan doen; naar het idee van de Raad een 
onlogische en niet elegante volgorde. Zeker nu uit de stukken 
blijkt dat de verhoging van de bijdrage aan Brainport 29% van de 
inwonerbijdrage lijkt te gaan omvatten.  

De Metropoolregio is de subsidieverstrekker aan Brainport. In het 
voorstel gaat het om een jaarlijks bedrag van circa € 4,3 miljoen. 
Hiervan komt € 2,3 miljoen van de vier stedelijke gemeenten en 
circa €1,9 miljoen van de 21 deelnemende gemeenten. 
Uitgaande van het totale budget van € 4,3 miljoen vraagt  
Brainport een aanvullende bijdrage van € 430.000, zijnde  10 
procent.  
De Begroting gaat uit van vigerend beleid. Zaken waarover nog 
geen besluitvorming heeft plaatsgevonden worden in een later 
stadium middels begrotingswijziging aangepast.  
Voor Brainport Development zal het Algemeen Bestuur in de  
vergadering van 29 juni a.s. een voorstel behandelen. 
Procedureel is het inderdaad mooier alle zaken nog in de 
primitieve begroting op te nemen. In de tijd gezien en in het kader 
van de zorgvuldigheid was het niet haalbaar het voorstel voor 
Brainport enkele maanden eerder te behandelen in het Algemeen 
Bestuur.   

  Nieuwe taken   
De Regionale Agenda biedt ruimte voor flexibiliteit en 
meebewegen met nieuwe ontwikkelingen. Hierover is wel 
uitdrukkelijk afgesproken dat gemeenteraden voorafgaand aan 
de taakuitbreiding worden geconsulteerd. De Raad benadrukt dat 
het van groot belang  te vinden dat de afgesproken procedure 
hiervoor wordt gevolgd.    

Wij vinden het van groot belang de raden van onze deelnemende 
gemeenten bij genoemde zaken te betrekken. In de Wet 
gemeenschappelijke regelingen is een zienswijzeprocedure 
opgenomen en de Metropoolregio Eindhoven kent een regeling  
“majeure dossiers”.   
Als bijlage bij het Werkprogramma 2016 is de procedure 
beschreven, die we volgen als nieuwe thema’s aan de orde 
worden gesteld. Het Werkprogramma is te vinden via 
http://metropoolregioeindhoven.nl/wat/wat-doet-demetropoolregio-
eindhoven/werkprogramma-2016.  
  

  Voorziening en Algemene Reserve  

Bij de vaststelling van de Jaarrekening 2015 zal de actuele stand 
van zaken van de voorziening Reorganisatie SRE duidelijk  

Conform vigerend beleid komt de (motivatie van) de hoogte van 
de reserves en voorzieningen aan de orde bij de behandeling van 
de concept-Jaarrekening 2015 in het Algemeen Bestuur van   

 

 worden. Bij de laatste beoordeling is gebleken dat de voorziening 
tot en met 2016 toereikend is.  
Vooralsnog gaat de Raad hier vanuit. De Raad verzoekt de 
Metropoolregio de Raad op basis van de ontwikkelingen in de  
Jaarrekening 2015 actief te informeren over de stand van zaken. 
De Algemene Reserve heeft op basis van de gemaakte 
afspraken een ondergrens van € 700.000 en een bovengrens van 
€ 900.000. Gelet op de beperkte risico’s constateert de Raad dat 
de Algemene Reserve te hoog is.   

29 juni 2016.  
Op het moment van vaststellen van de Jaarrekening is er goed 
zicht op de factoren, die een rol spelen bij de bepaling van de 
hoogte van reserves en voorzieningen.  
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  Reserve positie   
De reservepositie van de Metropoolregio, als verbonden partij, 
dient tot het absolute minimum te worden beperkt (bij voorkeur 
nul). De Raad verzoekt de Metropoolregio hiervoor concrete 
voorstellen te doen.   

Verwezen wordt naar het vorenstaande.  

Someren          Br 31-5  Akkoord - Raad 26 mei 2016     
  Contracten afval   

Over de eerder door het Samenwerkingsverband Regio 
Eindhoven gesloten contracten over afval (voor 
huishoudelijk afval en gft) worden juridische procedures 
gevoerd. De Raad wil hiermee benadrukken dat de 
Metropoolregio  
Eindhoven, als rechtsopvolger van het SRE, de belangen van de 
MRE c.q. de MREgemeenten goed blijft behartigen bij de 
afwikkeling van deze contracten.  

In de voorgaande begroting is met betrekking tot het 
contractbeheer afvalverwerking melding gemaakt van  de 
arbitragezaak tussen enerzijds Attero en anderzijds de 
Brabantse gewesten, waaronder de Metropoolregio 
Eindhoven. Inmiddels heeft het Nederlands Arbitrage Instituut 
(NAI)  uitspraak gedaan. Deze was op alle punten in het 
voordeel van de gewesten. In vervolg hierop heeft Attero het 
vonnis ter vernietiging aan de Rechtbank voorgedragen.  
Alhoewel het vonnis van het NAI als bindend wordt beschouwd, 
dient rekening te worden gehouden met het “procesrisico” in 
deze. Dit risico dient te worden opgenomen in de risicoparagraaf 
van iedere individuele gemeente.  

  Duurzaamheid en zorg   
De Raad stelt verder voor met alle MRE-gemeenten een overleg 
te plannen om na te gaan of de thema's Duurzaamheid en Zorg 
kunnen worden opgenomen als flexibele taak voor de MRE.  

Voor zowel het thema Duurzaamheid als het thema Zorg vindt op 
dit moment een verkenning plaats hoe deze thema’s op regionale 
schaal opgepakt kunnen worden.  
  
Duurzaamheid  

Vanuit de gemeente Waalre, trekker voor het thema 
duurzaamheid voor de 21 gemeenten, zijn gesprekken gevoerd 
met de bestuurlijk trekkers van de 6 werkplaatsen. Daarin werd  
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  geconcludeerd dat het thema Duurzaamheid als belangrijk thema 
wordt gezien, dat eigenlijk als rode draad door de werkplaatsen 
heen zou moeten lopen. Maar tegelijkertijd werd ook 
geconcludeerd dat het thema nu niet altijd voldoende op het 
netvlies staat. Gezegd is dat er eigenlijk een ‘waakhond’ nodig is, 
om kansen te signaleren en deze ook verder uit te zetten. Daar is 
nu geen budget of menskracht voor. Deze inventarisatie is bijna 
afgerond. De volgende stap is om de conclusies terug te leggen 
op de tafel van de bestuurlijk trekkers van de werkplaatsen, en 
dan te bepalen hoe verder. Insteek nu is dat er geen aparte 
nieuwe werkplaats voor duurzaamheid opgericht zou moeten 
worden, omdat het juist integraal onderdeel zou moeten worden 
van de andere werkplaatsen. Wel moet nagedacht worden hoe dit 
dan georganiseerd zou moeten worden.  
  
Zorg  

Het afgelopen jaar heeft een stuurgroep van enkele wethouders 
zich gebogen over de toekomstige samenwerking op het domein 
zorg. De Stuurgroep Sociaal Domein heeft een voorstel in 
voorbereiding voor het op regionale schaal oppakken van de 
coördinatie van jeugd en sociaal-maatschappelijke innovatie. In 
de komende maanden zal dit verder worden uitgewerkt en bij de 
regiogemeenten worden voorgelegd.   

Son en Breugel  Br 3-6  Akkoord - Cie. 26 mei – Raad 16 juni 2016     
  Verdeling baten   

De Raad kan uit de Begroting niet afleiden hoe de baten  – die 
grotendeels bestaan uit de bedragen van de deelnemende 
gemeenten – over de programma’s worden verdeeld.   
In eerdere jaren werd de gemeentelijke bijdrage nog apart in de 
Begroting benoemd onder het kopje ‘financiering en algemene 
dekkingsmiddelen’. Daarvan is nu geen sprake meer, de baten 
worden nu onder de programma’s verdeeld.   
Hoe tot deze verdeling is gekomen en waarom dat nu op deze 
wijze wordt verantwoord, wordt niet duidelijk uit de Begroting of  

De baten worden verantwoord op de beleidstaken waar zij 
betrekking op hebben. Dit conform de nieuwe voorschriften 
Besluit Begroten en Verantwoorden (BBV) waar wij ons met 
ingang van 2017 aan dienen te houden.  
In de toelichting op de posten in de Begroting zullen wij voor de 
toekomst het gevraagde weergeven.    

 

 de aanbiedingsbrief. Het maakt dat de Begroting voor ons minder 
transparant wordt.  

 

Valkenswaard    Br 2-5  Niet akkoord met indexering - Raad april 2016    
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  De voorgestelde indexering  van de inwonersbijdrage aan de 
Metropoolregio is onvoldoende inhoudelijk gemotiveerd.  

Voor de indexering van de inwonerbijdrage is een apart 
voorstel behandeld en vastgesteld door het Algemeen Bestuur 
op  16 december 2015.  
In dit voorstel treft u ook de inhoudelijke motivatie aan.  

  Een consistente lijn van het niet-indexeren van de  
inwonersbijdrage is doorbroken. Derhalve wijst de Raad deze 
verhoging van de inwonerbijdrage af.   

De consistente lijn is dat de inwonerbijdrage juist wel wordt 
geïndexeerd bij het opstellen van de Begroting. Dit is vastgelegd 
in de door het Algemeen Bestuur vastgestelde nota Indexering.  
Basis hiervoor zijn Macro Economische Verkenningen.   
De laatste jaren is echter besloten geen indexering toe te passen, 
voornamelijk toe te wijzen aan economische gronden en de 
lagere algemene uitkeringen Gemeentefonds.(samen trap op en 
trap af).  
Voor 2017 is aan het Algemeen Bestuur voorgesteld de 
indexering weer toe te passen. Het Algemeen Bestuur heeft hier 
op 16 december 2015 mee ingestemd.    

Veldhoven   Akkoord - Raad 14 juni 2016      
Waalre              Br 31-5  Akkoord - Raad 24 mei 2016    
  Inwonerbijdrage   

Verzoek om ook komende jaren kritisch naar uitgaven te blijven 
kijken en te streven naar een verdere verlaging van de 
inwonersbijdrage. Ook gezien de gevraagde ophoging van de 
bijdrage aan Brainport Development met circa 0,50 per inwoner, 
welke nu nog niet in de Begroting is opgenomen, zoals u ook 
aangeeft.   

De gevraagde extra bijdrage voor Brainport krijgt zijn aandacht 
door het in een apart voorstel aan het Algemeen Bestuur voor te 
leggen.  
Tevens is er in de procedure een majeur dossier van gemaakt. 
Dit betekent dat de 21 gemeenteraden alle gelegenheid 
krijgen iets van de verhoging te vinden c.q. hun inbreng te 
geven. Ook is voor het eerst in de Begroting een apart 
programma Overhead opgenomen. Hierdoor worden de lasten 
voor bedrijfsvoering transparanter en wordt het voor de raden 
eenvoudiger om deze te monitoren er iets van te vinden.    

  Resultaten  
Uit de Begroting blijkt dat er binnen de deelprogramma’s druk 
gewerkt wordt binnen de diverse werkplaatsen en gesprektafels 
aan verschillende vraagstukken.   
Wat al deze werkzaamheden concreet aan output oplevert aan  

Een uitgebreid verslag over 2015 is gegeven in het Jaaroverzicht 
2015 van de Metropoolregio Eindhoven, dat aan de griffiers is 
toegestuurd. Dit geeft een goed beeld van de resultaten per 
werkplaats. Voorbeelden zijn:   
�  De Werkplaats Mobiliteit en Innovatie heeft met andere  

 

 de verbetering van het vestigingsklimaat is niet zichtbaar. Kortom 
er gebeurt van alles, maar wat is het uiteindelijk resultaat?   

 partners een succesvolle lobby gevoerd in Den Haag om  de 
middelen, die waren gereserveerd voor ‘de Ruit’ zijn 
behouden: het Rijk investeert €180 miljoen in de 
bereikbaarheid in Zuid-Nederland. Vervolgens is door de 
samenwerkende partners erg hard gewerkt en is binnen een 
paar maanden een ‘Bidbook Bereikbaarheid Zuid-
Nederland’ opgeleverd.  
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  �  Jaarlijks maken we een Regionaal Uitvoerings Programma 
(RUP). Het RUP bevat maatregelen gericht op infrastructuur 
en gedrag (zoals projecten voor verkeersveiligheid op 
scholen), waarvoor de Provincie jaarlijks een bedrag 
beschikbaar stelt van 3,8 miljoen euro.  

  �  Vanuit de Werkplaats Economische Strategie is in de 
afgelopen periode sterk in gezet op het versterken van de 
verbindingen tussen  de economische agenda’s van de 
subregio’s en onze regionale economische strategie 
Brainport. Gezorgd is voor een goede doorvertaling in het 
nieuwe meerjarenplan Brainport Development 2017-2020.  

  �  We hebben gezorgd voor verbinding tussen de 
(sub)regionale opgaven en de nationale strategische 
agenda’s, zoals REOS (Regionaal Economische Ontwikkel 
Strategie) en NOVI (Nationale Omgevingsvisie). Hiermee 
wordt de positie van  de twee centrumgemeenten Eindhoven 
en Helmond en de Stichting Brainport aan genoemde tafels 
versterkt, om onze regio in Den Haag goed in positie te 
brengen.  

  �  Vanuit de Werkplaats Wonen is afgelopen najaar een stevig 
advies uitgebracht, dat heeft gezorgd voor goede 
discussies. Op basis van de ingediende zienswijzen is een 
voorstel uitgewerkt voor het vervolg van de samenwerking. 
Dit  wordt in het Regionaal Platform van 29 juni a.s. 
voorgelegd. Duidelijk is dat per thema kritisch moet worden 
bekeken  op welk schaalniveau het moet worden opgepakt. 
Maar de  
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  Werkplaats Wonen ziet zeker thema’s, waarop het nodig is 
om op regionale schaal de samenwerking op te zoeken.   

• Afgelopen najaar is de Regionale Detailhandelsvisie 
vastgesteld in alle gemeenteraden. Hiertoe zijn ook, in 
samenwerking met de Provincie, de subregio’s ondersteund 
en aangejaagd om te komen tot een Detailhandelsvisie op 
subregionaal niveau. In mei heeft de bestuurlijk trekker  van 
de Werkplaats Detailhandel en Bedrijventerreinen met 
minister Kamp de ‘Retaildeal’ getekend, met als doel om 
samen met de betrokken partijen de winkelgebieden te 
versterken.  

• Er worden concrete afspraken gemaakt tussen bedrijven, 
kennisinstellingen en gemeenten op het terrein van 
Logistiek over onder andere een verbeterde aansluiting van 
opleidingen op de arbeidsmarkt, het slim uitwisselen  van 
vakmensen tussen bedrijven, het verbeteren van de 
werkzekerheid voor flexkrachten en het plaatsen van 
mensen aan de onderkant van de arbeidsmarkt.  

  Aanhaking gemeenteraad   
De gemeenteraad voelt zich, ondanks de Raadtafel21, toch te 
weinig aangehaakt op de discussies en resultaten. Hoe zou dit 
verbeterd kunnen worden?   

Behalve de formele middelen (indienen van zienswijzen en 
vaststelling van programma’s, visies, agenda etc. in individuele 
gemeenteraden) zijn er voor gemeenteraden ook verschillende 
informele middelen om meer aangehaakt te zijn bij de  
Metropoolregio Eindhoven. De Raadstafel21 is daar één van:  zij 
adviseert werkplaatsen en het bestuur van de Metropoolregio 
Eindhoven hoe zij raden het best kunnen betrekken. Daarnaast 
kunnen raadsleden de regionale en/of subregionale 
raadsbijeenkomst bezoeken. Ten slotte ligt er een heel 
belangrijke verantwoordelijkheid voor het eigen college om 
raadsleden mee te nemen in regionale discussies en resultaten.  

  Stimuleringsfonds   
Een behoorlijk deel van de inwonerbijdrage is ten behoeve van 
het Stimuleringsfonds. De Metropoolregio gaat actiever richting 
ondernemers en gemeenten de subsidiemogelijkheden onder de 
aandacht brengen. De Raad vraagt de Metropoolregio hier echt  

Op dit vlak is al een aantal acties in gang gezet. Van tien 
voorbeeldprojecten worden fact sheets gemaakt voor gebruik op 
de website en print. Er is samenwerking gezocht met Brainport om 
in de communicatie ook gebruik te kunnen maken van het 
Brainport-netwerk. Op korte termijn wordt de website aangepast  

 werk van te maken. Voor veel bedrijven en ondernemers is het 
Stimuleringsfonds onbekend.   

en zal een informatieleaflet worden verspreid in het netwerk van 
ondernemersverenigingen, accountants, bedrijfs- en 
subsidieadviseurs. Op verzoek van enkele gemeenten is al 
medewerking verleend aan een informatiebijeenkomst over 
innovatiefinanciering.  
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  Samenwerken   
De Raad vindt samenwerken in de regio belangrijk. De 
samenwerking en discussie over belangrijke en moeilijke 
dossiers (bijvoorbeeld programmering van bedrijventerreinen en 
woningbouwlocaties) vinden juist op subregionaal niveau plaats 
(bijvoorbeeld Stedelijk Gebied Eindhoven). Er moet blijvende 
aandacht zijn voor de uitwisseling van de resultaten van de 
Metropoolregio naar de subregio’s en visa versa, zodat de 
synergie optimaal is.   

Inderdaad moet per onderwerp worden gekozen voor de meest 
geschikte vorm van samenwerking, samen met de beste partners 
in het netwerk. Afstemming tussen individuele gemeenten vindt 
met name plaats in de subregio’s. In de werkplaatsen wordt 
gezorgd voor de uitwisseling van resultaten uit de subregio’s. Het 
schakelen tussen de schaalniveaus is een belangrijke taak van 
de Metropoolregio Eindhoven. Ook om gezamenlijk op te trekken 
naar hogere overheden zoals de Provincie Noord-Brabant en het  
Rijk.   

  Boventallig personeel   
De Raad roept de Metropoolregio wederom op het personeel dat 
boventallig is, buiten de Metropoolregio aan het werk te helpen 
en zo de frictiekosten te verlagen.  

De Metropoolregio doet er alles aan boventallige medewerkers 
aan werk te helpen buiten de organisatie. Wij wijzen er op dat hier 
ook een taak ligt bij de deelnemende gemeenten.  

  


